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МЫ ПРОАНАЛИ-
ЗИРОВАЛИ 
КЛЮЧЕВЫЕ 

ФАКТОРЫ ВОЗНИК-
НОВЕНИЯ КОРРУП-
ЦИОННЫХ УГРОЗ. 
ОДИН ИЗ НИХ – НЕ-
ДОСТУПНОСТЬ ИН-
ФОРМАЦИИ О ВА-
КАНСИИ. НЕ ИМЕЯ 
СВЕДЕНИЙ О СВО-
БОДНЫХ РАБОЧИХ 
МЕСТАХ, ЖЕЛАЮ-
ЩИЕ ТРУДОУСТРО-
ИТЬСЯ ИСКАЛИ 
КАНАЛЫ. СЕЙЧАС В 
АО «НК «ҚТЖ» ПРИ-
НЯТ КОМПЛЕКС МЕР, 
НАПРАВЛЕННЫХ НА 
ИСКОРЕНЕНИЕ КОР-
РУПЦИИ В КАДРО-
ВОЙ СФЕРЕ

ЦИТАТА ДНЯ

СЕРВИС

БРИФИНГ НОВОСТИ

20 000
ЦИФРА НОМЕРА

ГРУЗОВЫХ ВАГОНОВ 
ЗАКУПЛЕНО ЗА ГОДЫ 
РЕАЛИЗАЦИИ ПРОГРАММЫ 
«НҰРЛЫ ЖОЛ»

Райхан РАХМЕТОВА

СЕРІКТЕСТІК

ГЛАВНЫЙ КРИТЕРИЙ – РЕНТАБЕЛЬНОСТЬ
Для многих отечественных компаний стало непозволительной роскошью держать бал-
ластные или неэффективные, непрофильные активы. Их продажа высвобождает ре-
сурсы для роста бизнеса. В таком же положении находится и АО «НК «Қазақстан темір 
жолы», которое реализует стратегию привлечения в бюджет компании дополнительных 
средств для дальнейшего развития.

СТРАТЕГИЯ

Асель ШАЙХЫНОВА

Для АО «НК «ҚТЖ» профильным видом де-
ятельности является представление услуг ма-
гистральной железнодорожной сети и услуг по 
перевозке грузов и пассажиров.

Ранее компания позиционировалась как 
транспортно-логистический холдинг, и в ее 
управление были переданы морской порт Ак-
тау, МЦПС «Хоргос», АО «НК «КазАвтоЖол», 
сеть аэропортов, а также созданная СЭЗ УК 

«Хоргос –  Восточные ворота» и другие компа-
нии. На сегодняшний день выводится целый 
ряд непрофильных и убыточных активов, на 
которые отвлекались денежные средства. По 
мнению аналитиков, АО «НК «ҚТЖ» долгое 
время наращивало активы, но прибыль при 
этом падала.

ОТПРАВЛЯЕМ В КОНКУРЕНТНУЮ СРЕДУ
В соответствии с Постановлениями Прави-

тельства РК «О некоторых вопросах привати-
зации» и в рамках отчуждения непрофильных 

активов из группы компаний ҚТЖ в период 
с 2014 по 2019 годы выведено 68 компаний. 
При этом 29 были реализованы посредством 
электронных торгов. К примеру, в 2016 году  
активы ҚТЖ выставили на торги в онлайн-
режиме. Тогда впервые была возможность 
следить за электронным аукционом в режи-
ме онлайн. Трансляцию электронных торгов 
в рамках приватизации активов организовал 
Фонд «Самрук-Қазына».

(Окончание на 3 стр.)

С  1  н о я б р я  c a l l - ц е н т р 
«Қазтеміртранс» будет преобра-
зован в единый контакт-центр 
для обслуживания клиентов 
компании. 

– Наши операторы – это сотруд-
ники компании, которые хорошо 
знают специфику работы железной 
дороги и могут на своем уровне 
ответить на большинство посту-
пающих от клиентов вопросов. И 
лишь в затруднительных случаях 
звонок будет перенаправлен в от-
ветственные подразделения, – рас-
сказала одна из операторов Аида 
Нугуманова.

Напомним, с февраля в АО 
«Қазтеміртранс» действовал call-
центр, который выполнял роль 
справочной службы, работая по 
будням с 9.00 до 18.00. Теперь же 
наряду с совершенствованием ос-
новных функций операторов из-
менилось и время его работы – с 
8.30 до 19.00 (без обеда). Вместо 
четырех номеров телефона теперь 
работает один многоканальный 
+7-(7172)-930-300, способный при-
нять до 40 звонков одиновременно. 
Консультации также можно полу-
чить по электронной почте info@
kaztt.kz. Для писем и обращений на 
сайте «Қазтеміртранс» указана поч-
та канцелярии astana_ktt@kaztt.kz.

– Все изменения сделаны в пер-
вую очередь для удобства клиен-
тов. Например, пересмотр рабоче-
го графика позволит нашим клиен-
там с запада страны и из соседней 
России, где другой часовой пояс, 
получать консультации в удобное 
для себя время, – сообщила Аида 
Нугуманова.

В ноябре операторы единого 
контакт-центра «Қазтеміртранс» 
пройдут обучение по эффективно-
му взаимодействию с клиентами в 
различных ситуациях. 

Сейчас контакт-центр работает 
в тестовом режиме, предполага-
ющем период «обкатки» сервиса 
и пополнения информационной 
базы вопросов и ответов.

Любовь РОВБА

ЕСТЬ КОНТАКТ!

Серик АБДЕНОВ,
ЗАМЕСТИТЕЛЬ ПРЕДСЕДАТЕЛЯ 
ПРАВЛЕНИЯ АО «НК «ҚТЖ» :

А қ м о л а  ж ү к  т а с ы м а л ы 
бөлімшесінде кірме жолдарда 
қозғалыс қауіпсіздігін қамтамасыз 
ету бойынша селекторлық кеңес 
өтті. Оған станция бастықтары, 
жекеменшік кірмежол иелері мен 
оны пайдаланушылар қатысты. 

Жиында Ақмола ЖТ бөлімшесінің 
бас инженері Сайран Баржақсин 
кірмежол иелері «Темір жол көлігі 
туралы» ҚР Заңының талаптарын 
сақтамайтынын, жолдың жоғарғы 
құрылысындағы ақауларды жою 
жұмыстары жүргізілмейтінін, ал бұл 
өз кезегінде  келеңсіз жайттарға әкеп 
соқтыратынын жеткізді.   

Мәселен, үстіміздегі жылдың 9 
айында Ақмола бөлімшесінде кірме 
жолдарда жылжымалы құрамдардың 
жолдан шығып кетуіне қатысты 19 
оқиға болды, әйтсе де бұл көрсеткіш 
өткен жылдың есепті мерзімімен 
салыстырғанда 10 оқиғаға төмен. 
Вагондардың зақымдануына бай-
ланысты 24 оқиға тіркелсе, былтыр 
осы уақыттағы көрсеткіш 31 вагон-
ды құрапты, сондай-ақ, маневрлік 
локомотивтердің жолдан тайып ке-
туі 4 рет болса, былтыр 3 оқиғаға 
артық  болған. 

Мамандар сөзіне сүйенсек, жылжы-
малы құрамдардың жолдан шығып 
кетуіне басты себеп, жол күтімі 
жасалмағандықтан, техникалық 
жағдайының нашарлауы болса, 
екіншіден, вагондарды орналасты-
ру үшін қосымша құралдарды дұрыс 
қолданбау да кері әсерін тигізіп отыр. 

Солтүстік Қазақстан облы-
сы бойынша Көлікті бақылау 
инспекциясының теміржол және су 
көлігіне бақылау бөлімінің бастығы 
Манарбек Ибраев, жылжымалы 
құрамдар мен контейнерлердің 
сақталымына және қозғалыс 
қауіпсіздігіне нұқсан келтірерлік 
ақаулар кірме жолдардан табылған 
жағдайда, оларды пайдалануға 
тыйым салынатынын ескертті. 
Биыл шаруашылық субъектілеріне 
26 тексеру жүргізіліп, нәтижесінде 
нормативті құқықтық актілердің 279 
бұзушылығы анықталған. 

«Жылжымалы құрамдардың жол-
дан шығып кетуіне жол берілген 
оқиғаларға қатысты әкімшілік си-
патта шаралар қабылданып жатыр», 
– деп атап өтті М.Ибраев. 

Кездесудің қорытындысы бойынша 
тармақ иелері мен пайдаланушыла-
рына жол профилі мен жоспарды 
қолдау үшін жол жөндеу жұмыстарын 
уақытылы жүргізіп отыруға ұсыным 
жасалды. Ал пойыз құрастырушылары 
мен машинистерге кірме жолдарға 
вагондарды беру және жинау ба-
рысында қырағы болуға, сондай-
ақ, қозғалыс қауіпсіздігіне қауіп 
төндіретін ақаулық анықталған 
жағдайда, олар туралы дер кезінде 
хабар беру міндеттелді. 

Ислам ТАЛҒАТ

«ҚТЖ компаниясына жұмысқа орналасу 
кезіндегі тұрмыстық жемқорлықты жою» 
тақырыбына арналған брифинг спикері 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ Басқарма төрағасының корпо-
ративтік мәселелер және HR жөніндегі орын-
басары Серік Әбденов алдымен тақырып 
аясында баяндама жасап, артынан журна-
листер сұрағына жауап берді. 

– Әрине, бұл мәселе жүйелі түрде ғана 
шешілуі мүмкін. Бір ғана жүйемен, іс-
қимылмен жемқорлықты түпкілікті жеңу 
мүмкін емес. Мемлекеттік органдар өз 
тарапынан қатаң жұмыс жүргізуде. Атап 
айтқанда, сыбайлас жемқорлыққа қарсы іс-
қимыл агенттігімен өте тығыз байланыс-та-
мыз. Мемлекеттік органдар тарапынан жаса-
латын қадамдарға қарап отыра бермей ҚТЖ 
да жұмыс беруші ретінде өз тарапынан тиісті 
шаралар қабылдауда, – дей келе С.Әбденов 
компанияда жұмысқа орналасу кезіндегі 
әділдік пен айқындылықты қамтамасыз ету 

шаралары туралы мәлімет берді. 
Нақтырақ айтқанда, ол бірнеше сатыдан 

тұратын жаңа жүйемен жұмысқа қабылдау 
процесін түсіндірді. Бұрын ҚТЖ-ға жұмысқа 
тұрғысы келген азаматтар қандай бос 
жұмыс орындары бар екендігі, оның тәртібі, 
реті жөнінде ешбір ақпарат ала алмайтын 
болса, қазіргі таңда жаңа жүйе арқылы 
компанияға жұмысқа тұрамын деген әрбір 
азамат сайттарға кіріп, керек мәліметіне қол 
жеткізе алады. Сонымен қатар бұрын жұмыс 
орнына үміткерлер жеке деректерін кадр 
бөліміне және тағы басқа тиісті мекемелер 
бөлімдеріне апарса, қазір өз еркінше сайттар 
арқылы түйіндемесін, жеке мәліметтерін тол-
тырып қалдыра береді. Бұған қоса бұрын егер 
сыбайлас жемқорлыққа жол беріліп, бір аза-
мат екінші адамды жұмысқа тұрғызамын деп 
айта алатын болса, қазіргі жағдайда жұмысқа 
тұру үшін бірнеше сатылы кезеңдерден өту 
керек болғандықтан, бір адамның шешу 
мүмкіндігі жоқ, сөйтіп жемқорлықтың жолы 
кесіледі. Ешкім біреуді жұмысқа тұрғызамын 

«ҚТЖ» ҰК» АҚ өкілдері 2019 жылы орын-
далып жатқан «Цифрлық көліктік дәліз үшін 
бірыңғай ақпараттық кеңістік» жобасы бойын-
ша алдын ала есеп беру рәсімін өткізді. Оты-
рыс барысында 2020 жылға жеті жобалық 
бастама бекітілді, соның ішінде «ҚТЖ» ҰК» АҚ-
ның  «Цифрлық технология көмегімен темір-
жол инфрақұрылымына техникалық қызмет 
көрсетуді болжау» (PMDT) жобасы бар.

PMDT жобасының мақсаты – нақты жағдайы 
бойынша жол шаруашылығы нысандары-
на қызмет көрсету және жоспар бойынша 
жөндеуден жөндеуге өту үшін тұжырымдама 

әзірлеу. Жобаның үш басты міндеті ретінде, 
ағымдағы жағдайды зерттеу мен алынған 
ақпаратты саралау, нақты жағдайға сәйкес 
жоспарлы жөндеуден жөндеуге өтуді 
қамтамасыз ететін пилоттық жұмыстар 
және құралды (ақпараттық жүйені) құру 
тұжырымын әзірлеу айқындалды.  

Аталмыш шара шеңберінде сондай-
ақ, қазақстандық делегация Теміржол 
көлігін техникалық зерттеу институтының 
қолдауы бойынша ұйымдастырылған 2019 
Дүниежүзілік теміржол зерттеулер конгресіне 
(RTRI), ТЖХО АТАА Басқару комитетінің 17-
ші отырысына қатысты екіжақты кездесулер 
өткізілді.

Бауыржан Орынбасаров ТЖХО жаңа Бас 
директоры Франсуа Давеннемен келіссөздер 
жүргізіп, соның барысында ТЖХО АТАА 
жобалық қызметі бойынша «ҚТЖ» ҰК» АҚ ары 
қарайғы жұмысы, сондай-ақ Компанияның 
«Қауіпсіздік жөніндегі мәліметтер база-
сы», «Электрондық пломбалар», «Пилоттық 
блокчейн» және «Экологиялық есептілікті 
жақсарту» жобаларына (аталған жобалар 
бастамашысы – ТЖХО) қатысу мәселелері 
талқыланды.  

ТЖХО АТАА-ның 30-шы мерейтойлық 
отырысы  2020 жылдың 7-8 қазанында 
Қазақстанның астанасы Нұр-Сұлтан 
қаласында өтеді деп күтілуде.

ЖАПОНИЯДА ҚОРҒАЛҒАН ЖОБА  
 «ҚТЖ» ұлттық компаниясының инфрақұрылым жөніндегі 
басқарушы директоры – «Магистральдық желі дирекциясы» 
филиалының директоры Бауыржан Орынбасаров жетек-
шілік еткен делегация Токиода өткен Теміржолшылардың 
халықаралық одағы Азия-Тынық мұхит аймағы Ассамблеясының 
28-ші отырысына қатысып, олжалы оралды.   

Қызғалдақ ЖАҚЫПБЕКОВА

ЖЕМҚОРЛЫҚТЫ ЖОЯТЫН ЖҮЙЕ 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ  жұмысқа кадрлар іріктеуде ашықтық пен айқындылыққа негізделген 
жаңа жүйені іске қосуда. Ендігі жерде ұлттық тасымалдаушы компанияға ешкім де 
жемқорлық жолымен жұмысқа кіре алмайды. Бұл туралы осы аптада өткен арнайы 
онлайн-брифингте айтылды. Кездесу барысында қызметкерлерді жұмысқа алудағы 
айқындылық пен ашықтықты қамтамасыз ететін жаңа жоба таныстырылды.  

Международный транспортно-ло-
гистический бизнес-форум «PRO//
Движение.1520» завершил свою 
работу в Сочи. За два дня деловой 
программы участники не только 
смогли обсудить актуальные аспек-
ты транспортного процесса, но и 
заключить ряд важных соглашений, 
определяющих их совместную дея-
тельность на перспективу.

Так, между АО «НК «Қазақстан темір 
жолы», ОАО «Российские железные до-
роги», БЧ «Белорусская железная доро-
га», ЗАО «Южно-Кавказская железная 
дорога», ГП «НК «Кыргыз темир жолу» 
подписан Меморандум о сотрудниче-
стве в области технической политики 
на железнодорожном транспорте.

Со стороны АО «НК «Қазақстан 
темір жолы» документ подписал 
управляющий директор по безопас-
ности движения – директор депар-
тамента безопасности движения 
Марат Шакенов.

Меморандумом предусмотрено 
формирование единой системы ре-
ализации технической политики, 
определение перспективных направ-
лений обновления и модернизации 
подвижного состава и инфраструкту-
ры, интероперабельность эксплуати-
руемых и внедряемых технических 
средств, технологий.

Совместная деятельность в соответ-
ствии с данным соглашением   способ-
ствует развитию научно-исследова-
тельских и опытно-конструкторских 
работ, повышению энергоэффек-
тивности и снижению негативного 
воздействия железнодорожного тран-
спорта на окружающую среду.

Руслан РАХМЕТОВ

РАЗВИВАТЬСЯ ВМЕСТЕ

КІРМЕ ЖОЛДАРДАҒЫ 
КЕДЕРГІ НЕ?    

деп уәде бере алмайды. Себебі жұмыс орны-
на үміткер орташа деңгейлі сатыда алдымен 
білімі мен біліктілігі бойынша сараптамадан 
өтеді, ол іріктеуден кейін бір жұмыс орнына 
үміткер болғандар саны қысқарады. Одан әрі                    
іріктеуден өткен азаматтармен сұхбаттасу 
өтеді. Оның бәрі аудио, бейнежазбаларға жа-
зылып алынады. Барлық шешім орталыққа 
жіберіледі. Үміткерлерді орталықтағы комис-
сия өкілдері таңдайды.  Бірнеше сатылы бұл 
іріктеуден өткен азаматтар қай орынға бол-
са да жұмыс істеуге дайын дегенді білдіреді. 
Осылайша біреуді  жұмысқа алуда нақты бір 
адамның шешім шығарып, пара алуы, осылай-
ша сыбайлас жемқорлыққа жол берілуі мүмкін 
емес болып қалады. Ал жұмыс орындары ту-
ралы мәліметтер көпшілікке кеңінен таныс 
Hһ.kz, «rabotanur.kz» және Samuryq Qyzmet                                                                                                        
сайттарға салынып, солар арқылы үміткерлер 
өздерін лайықты жұмыстарға ұсына алады. 
Алдағы уақытта жұмысқа орналасудың бүкіл 
процесін, сайтта тіркеуден бастап қорытынды 
сұхбатқа дейін, ұлттық компанияның бас 
кеңсесі бақылайтын болады. 

ҚТЖ өз тарапынан кадрлық үдерістердің 
айқындылығын, ашықтығын мейлін-
ше қамтамасыз етуге сендіріп отыр. 
Сарапшылардың мәліметіне сүйенсек, 
қысқа мерзімге қарамастан, жұмысқа 
орналастырудың жаңа схемасы оң нәтиже 
беруде. Жарты жыл ішінде 656 қазақстандық 
өз мамандықтары бойынша жұмыс та-
уып, «Қазақстан темір жолы» ұлттық 
команиясының  қызметкеріне айналып та 
үлгерген. Сондықтан, тәжірибелі заңгер және 
кадр тақырыбының мықты менеджері ретінде 
танылған Серік Әбденовтің  басшылығымен 
енгізіліп отырған жаңа жоба шын мәнінде 
жемқорлықты жоятын жүйе дегенді сеніммен 
айтуға болатын секілді.  Алдағы уақытта осы 
жүйемен жұмысқа қабылданғандар туралы 
арнайы мақалалар ұйымдастырамыз.

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК
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АҚПАРАТ

КҮРДЕЛІ ЖӨНДЕУ

«ҚТЖ» ұлттық компаниясының еншілес ұйымы 
«KTZ Express» АҚ MAERSK кеме компаниясымен 
ынтымақтастығын дамытуды көздеп отыр.   

Бұл туралы олар өткен аптада Алматыда өткен 
кездесу барысында талқылады. Дат компаниясы 
басшыларымен басқосу кезінде «KTZ Express» АҚ же-
текшілері бірлескен логистикалық ынтымақтастық 
мәселесін алға тартты. Келіссөздер барысында, 
әсіресе, Сиань-Мәскеу бағдары бойынша Қазақстан 
аумағы арқылы өтетін транзиттік бағдарды дамыту 
әлеуеті, сонымен қатар MAERSK контейнерлерін 
импорттық және экспорттық бағытта қолдану 
мүмкіндігі және Санкт-Петербург-Орталық 
Азия бағытындағы «Суық пойызды» іске қосу 
маңыздылығы сөз болды. Бұл соңғы бағыт бойын-
ша кері қайтар жолда MAERSK пен «KTZ Express» 
компанияларының рефрижераторлық контейнер-
лері қолданылмақ. 

– Біз Қазақстан арқылы тасымал көлемін 
ұлғайтуға дайынбыз және ынтымақтастықты 
дамытуға ашықпыз, – деп атап өтті «KTZ Express» 
АҚ басшысы Д.Абдуллаев. 

Кездесу қорытындысында тараптар дат 
компаниясының жүк ағынын теңіз көлігінен 
құрғақ бағдарға шыға отырып қайта бағдарлауға 
қызығушылық танытты. Бұл ретте олар өзара тиімді 
ынтымақтастық тараптарға логистикалық және 
экспедиторлық қызметтерді өзара тиімді қолдану 
есебімен жеке сервистерінің ауқымын кеңейтуге 
көмек болатыны атап айтылды. 

Ұлан ОРАЗ

Жуырда «ҚТЖ-Жүк тасымалы» АҚ Семей ЖТ 
бөлімшесінің басшысы Марлен Көкрекбаевтың 
төрағалығымен қаладағы құзырлы орындар 
басшыларының басқосуымен жұмыс кеңесі 
болып өтті. 

Жұмыс кеңесінің басты тақырыбы қала ішіндегі 
теміржол желісіне іргелес аумақтың санитарлық 
жағдайы болды. Теміржол мен қала әкімшілігінен 
бөлек қалалық полиция басқармасы, қалалық 
әкімдіктің шаруашылық бөлімдері мен мемлекет-
тік кәсіпорындардың басшылары қатысқан жиын-
да аталып отырған аумақтағы санитарлық ахуал-
ды бақылау бойынша атқарылатын жұмыстарды 
тұрақты өткізіп қадағалап тұруға уағдаласты. Бұл 
тұрғыда теміржолшылардың бастамасы баршаға 
үлгі болмақ. Жиын барысында сөз алған Мар-
лен Кәрімұлы қала ішімен өтетін және шаһар 
қақпасы болып табылатын темір жолға іргелес 
аумақтарды ретке келтіру бойынша үлкен жұмыстар 
жүргізілгенін атап өтті. Бөлімше басшысының 
айтуынша, үш жыл бойғы мақсатты күш-жігер 
айтарлықтай нәтиже берген. Учаскелік поли-
ция қызметкерлері желі бойындағы жер үйлерді 
аралап, тұрғындарды тұрмыстық қалдықтарды 
шығару бойынша сервистік ұйымдармен 
келісім-шарт жасауға шақырған. Сондай-ақ, те-
мір жолға жақын орналасқан өз аумақтарын 
құрылыс материалдары қалдықтарынан тұратын 
күлтөкпелерге және стихиялық қоқыс тастайтын 
орындарға айналдырған гараж кооперативтерінің, 
шаруашылық кәсіпорындарының басшыларымен 
әңгіме жүргізілген. 

Міне, соның нәтижесінде қалаға келетін жолаушы-
лар пойыздарының терезесінен қарағандағы көрініс 
әлдеқайда өзгерді. Дегенмен Марлен Кәрімұлының 
айтуынша, бұл мәселеге нүкте қоюға әлі ерте. 

Қуан ЕРТІС, Семей
Суретті түсірген автор

ЖАҢА 
ЫНТЫМАҚТАСТЫҚ 
КӨКЖИЕГІ

ТАЗАЛЫҚ 
ШАРАСЫ ЖАЛҒАСУДА

Cұлугүл БАКЕСОВА

Осы ретте, халықаралық теміржол 
дәліздеріне бәсеке бола алатын және 
тасымалдарда елдің қажеттілігін толық 
қанағаттандыра алатын жағдайы болу 
үшін қолданыстағы инфрақұрылымдарды 
қалпына келтіріп, жаңғыртып, күшейтіп 
және күтімін жасау теміржол саласының 
басты міндеттерінің біріне айналып отыр 
десек, қателеспейміз.  

Теміржол инфрақұрылымындағы 
күрделі салымдар жоспарына алдымен 
желінің өткізу қабілетін қолдау, оның 
беріктілігі мен қауіпсіздігін арттыру 
сияқты шаралар кіру керек. Ал теміржол 
инфрақұрылымдарын жаңғырту бірінші 
кезекте, оның негізгі инфрақұрылымдық 
элементтерін техникалық жағдайы 
бойынша барлық шектеулерді алып тас-
тай отырып, жаңғырту мен қалпына кел-
тіру бойынша жұмыстар кешенін орын-
дауды қарастырады. 

Енді осы бағытта биыл қандай шаруа-
лар атқарылып жатыр дейтін мәселеге 
келсек, 2019 жылға жоспарланған 
күрделі жөндеу жоспары 401,2 км жол-
ды құраған. Соның ішінде 346,5 км 
жолға жөндеу жүргізу тәжірибелі мер-

дігер компаниялар – «Теміржол жөндеу» 
және «Integra Construction KZ» ЖШС-
леріне жүктелген еді. Ал 54,7 км жолға 
жөндеу жұмысы шаруашылық тәсілмен 
жүргізілді.  

Бүгінгі таңда күрделі жөндеу мәресіне 
жетіп қалды деуге болады. Қазір  
Екібастұз, Павлодар шекараларындағы 
жол телімдерінде соңғы шақырымдар 
жөнделіп жатыр. 

– Жөндеу жұмыстарын жүргізіп жатқан 
бұл екі кәсіпорын теміржолды жөндеу 
бойынша қызмет көрсету нарығындағы 
доменанттар болып табылады. Мер-
дігер ұйымдар күрделі жұмыс бары-
сында австриялық, ресейлік Duomatic 
(түзету-қағу машинасы), DGS (жол 
тұрақтандырғышы), PBR (балласты 
жоспарлаушы), RM (қиыршық тас таза-
лау машинасы), ВПО (түзету-қағу-өңдеу 
машинасы), ЭЛБ (балласты мөлшерлеуге 
арналған жол машинасы, рельс-шпал 
торының деңгейі бойынша көтеру және 
жылжу, тегістеу және орнату, сондай-ақ 
еңістерді жоспарлауға арналған жол ма-
шинасы),  ПР (Балашенко жолды әрлеу 
машинасы) сияқты қазіргі заманғы жол 
техникаларын қолдануда. Теміржол-
дарды жаңғырту жолаушы және жүк 

ЖОЛДЫҢ ЖАҚСЫ БОЛМАҒЫ – КҮТІМІНЕН  
Қазақстандағы темір жол көлігі қоғам мен елдің өмірінде, оның индустриялық-инновациялық дамуын-
да ерекше стратегиялық айқындаушы мәнге ие.  Теміржол көлігінің  жұмыс сапасы мен жағдайына 
әлеуметтік-экономикалық дамудың ары қарайғы перспективалары ғана емес, ұлттық тәуелсіздікті 
нығайту, азаматтардың тасымалдарға деген қажеттілігін қамтамасыз ету, сондай-ақ аймақтардың 
әлеуметтік-экономикалық дамуын теңестіру үшін жағдай жасау сияқты өзге де маңызды функция-
ларды тиімді орындауға қатысты. 

пойыздарының қозғалыс жылдамдығын 
арттыруға бағытталып отыр.

Бұдан бөлек, транзиттік дәліздердің 
өткізу қабілетін арттыру, контейнерлік 
пойыздардың қозғалыс жылдамдығын 
ұлғайту, сондай-ақ, пойыздардың кедер-
гісіз өтуі үшін жағдай жасау мақсатында 
өзге де жөндеу түрлері жүргізілуде, 
– дейді Жол және құрылыстар 
департаментінің күрделі жөндеу 
жөніндегі бас менеджері Саят Бакиров.

Оның айтуынша, биыл шаруашылық 
тәсілмен 120,5 км жолға күшейтілген 
орта жөндеу, ал 132,64 км жолға 
жай ғана  орта жөндеу жүргізу 
қарастырылған. Осы арада бұл екі 
жөндеу арасында қандай айырмашылық 
бар дейтін болсақ, күшейтілген орта-
ша жөндеу талап етілетін өлшемдерді 
қамтамасыз етуге және балласт           
призмасы мен жер төсемінің негізгі 
алаңының көтеру қабілетін арттыруға 
арналған. Сондай-ақ, бұл жөндеу 
құрамына рельсті-шпалды торды ауыс-
тырудан басқа, жолға күшейтілген 
күрделі жөндеу кезінде орындалатын 
барлық жұмыстар кіреді. Ал жолды 
орташа жөндеу қиыршықтас балласт 
призмасын жаппай тазалауға, ақаулы 

шпалдар мен бекітпе элементтер-
ді техникалық шарттарда көзделген 
көлемдерде ауыстыруға арналған. Де-
мек, бұл жөндеу жұмыстары кезінде де 
біраз шаруаның басы қайырылатынын 
байқаймыз. Айтқандай, бүгінде бұл 
жұмыстардың жартысынан көбі орын-
далыпты.  

Пойыздар жүрісі жатық болу үшін 
рельстерді дәнекерлеу машинасын 
қолдана отырып, түйіспесіз рельстер 
дәнекерленуде екен. Саят Қанатұлы, 
жөндеу жұмыстары нәтижесінде 338 
шақырымдағы жолдың ағаш шпалда-
ры темірбетонды негізге көшіріліп, ал 
41 шақырымда асбестік балластардың 
қиыршық тасқа алмастырылғанын атап 
өтті. Сондай-ақ, 72 шақырымда Р50 
маркасындағы рельстер едәуір берік 
Р65 түріне ауыстырылса, 357 км бөлік-
бөлік жолдар түйіспесіз, яғни барқыт 
жолдар кейпіне енген. Сонымен қатар 
жоспар бойынша 36,5  шақырымда 
рельс ауыстырылуы керек болса, бұл 
тапсырма 8 км артық орындалған. Жал-
пы, ағымдағы жылы 769 шақырымда 
жазғы-жол жұмыстары жүргізіліп, 
теміржолдардың кедір-бұдырлары жа-
зылып, тынысы кеңейе түскені анық.   

Жамбыл жүк тасымалы бөлімшесі қозғалыс 
қауіпсіздігі қызметінің басшысы Бақытжан 
Айтқұловтың айтуынша, теміржолда бола-
тын жазатайым оқиғалар теміржолшылардың 
салғырттығынан немесе техникалық-қауіпсіздік 
шараларының сақталмауынан емес, тоқсан 
пайызы адамдардың өз өмірлеріне салдыр-салақ, 
немқұрайлы қарауынан.

«Мәселен, жыл басынан бері біз адам өміріне 
қатысты бес төтенше оқиғаны тіркедік. Оның 
төртеуі адам өлімімен аяқталып, тек біреуінде тірі 
қалды. Алғашқысы Луговой станциясында бол-
ды. Екіншісінде Ақшолақ-Ақыртөбе аралығында 
бір азамат суицид жасады. Үшіншісі, Мыңарал 
станциясындағы төтенше оқиға жасөспірімнің 
қатысуымен болған. Бурыл-Шайқорық станциялары 
аралығындағы теміржол бойында бір маскүнемнің 
пойыздың астына түсіп кеткені төртінші жағдай 
болып тіркелді. Соңғысы Бірлік пен Жиделі 
аралығындағы теміржол бойында орын алды», – 
дейді Бақытжан Айтқұлов.

Теміржолдың  ауыл-ауылдарды жағалай өтетіні  
рас. Ал елдімекендер малсыз-жансыз тағы болмай-
ды. Жайылымда жүрген төрт түліктің де төтенше 
оқиғаларға себеп болатыны аз кездеспейді. 
Айталық, биылдың өзінде 21 малды пойыз ба-
сып кетіпті. Жамбыл бөлімшесі бас ревизорының 
сөзінше, мұндай ахуалдар көбіне Сарышаған, Шу, 
Жамбыл жол дистанцияларына қарасты телім 
бойында орын алады екен.

Әсел ЖАЙНАҚОВА, Жамбыл 

САЛДЫР-САЛАҚТЫҚ 
САЛДАРЫ

СТАНЦИЯ ТЫНЫСЫ

Кешегі  дейтініміз, бұрынырақта 
аймақтан өндірілетін газ-мұнай мен 
онан өндірілетін өнімнің түгелге жуығы 
осы бекеттен тиеліп, тиісті бағыттарға  
жөнелтіліп жататын. Станцияның 
жұмыс көрігін қайнатып жататын 
дәуір мұнай-газды құбырлармен 
тасымалдануға көшіруге байланысты 
баяулады, алайда бекет тынысы тарыла 
қойған жоқ, есесіне екінші тынысы ашы-
лып, өндірістік жұмыс қазаны қайнай 
түсуде. Белкөл облыс орталығына 
жақын орналасқан бекеттердің бірі-
нен саналатындықтан кейде қаладан 
жөнелтілуі тиіс жүктердің кейбірін 
осы бекеттен жіберуге мүмкіндік 
бар. Мұндағы жолаушылар пойызын 
қабылдап-жөнелтуге негізделген екі 
жолдан өзге станциялық және бірне-
ше кірме жол өндірістік жұмыстардың 
толық көлемде атқарылуына қолайлы. 

Өткен жылы «Үздік станция бастығы» 
атанған  Мақсат Жүсіпов басқаратын 
белкөлдіктер жыл басынан бергі тоғыз 
айда 1522 вагонға 69165 тонна жүк тиеп, 

ТОСЫН ТЕКСЕРУДІҢ ТИІМДІЛІГІ МОЛ 
Қызылорда ЖТ бөлімшесіндегі өндірістік жұмысы қауырт және тәулік бойы то-
ластамайтын Белкөл бекеті – кешегі қарқыны болмаса да қалыпты  сүрлеуінен 
жаңылмай жұмысын жалғастырып келе жатқан станция. 

қыркүйек айында 148 вагонға жүк тиеу 
межесін 188 вагонға асырып, 7435 тонна 
жүк тиеп, 769 вагоннан 43064 тонна жүк 
түсіріп, станциялық жұмыстарды еселеп 
орындауда екен. Өзге көрсеткіштердің 
орындалуы да осы тектес. 

 Ал қыркүйек айына бекітілген 44,81 
сағаттық статистикалық жүктемені 
47,6 пайызға жеткізіп, жоспарды 106 

пайызға орындаса, тоғыз ай көлеміндегі 
бұл көрсеткіш 42,77 сағатқа бекітіліп, 
орындалуы 45,8 пайызға жетіп, меже 107 
пайызға атқарылыпты. 

Белкөлдік теміржолшылар тарапынан 
жыл басынан бергі тоғыз айда пойыздық 
және маневрлік жұмыстар кезінде 
ешқандай қозғалыс қауіпсіздігінің 
бұзылуына жол бермеген. Станциялық 

және кірме жолдарда вагонның жол-
дан ауытқуы орын алмаған, вагон пар-
кіндегі вагондардың бүтіндігі толық 
сақталып, ұдайы өткізілетін рейдтік 
тексерулерде анықталған кемшіліктер-
ге қатысты құжаттар жасалған.

Өткен тоғыз айдың әр айында кемі 
3 реттен қауіпсіздік күні өкізіліп, ДСП, 
ДСПП, жүк қабылдап-тапсырушыларға 
және пойыз құрастырушыларға 
қатысты 11 ескерту жасалынып, акт 
түзіліпті. Сонымен қатар, аталған мер-
зімде қауіпсіздікті сақтауды арттыру 
үшін бекет басшылығы тарапынан 
күндізгі және түнгі тексерулер әр айда 
кемі екі реттен ұйымдастырылған. 
Нәтижесінде анықталған кемшілік-
тер хатталып, кінәлілерге шара 
қолданылған.   

– Тексерулер тосыннан, кейде жа-
рия түрде жасалынып, ұшырасқан 
кемшіліктер сарапқа салынып, оның 
қайталанбауына әрекет жасай-
мыз, кінәлілерге шара қолданылып, 
түсіндіру жұмыстары атқарылады. 
Мұның бәрі станция жұмысының 
ілгерілеуіне септігін тигізумен 
қатар теміржолшылардың жеке бас 
қауіпсіздігін арттыруға ықпал етеді. 

Әсіресе, тосын тексерулердің 
тиімділігі мен пайдасы мол болады. 
Сонымен қатар, кеңсе қызметкерлері, 
тауар кассирлері, т.т жұмысын да тек-
серіп, қағазбастылықтан барынша ары-
лып, электрондық форматқа көшуді 
жеделдетуді бақылап отырамыз, – 
дейді Белкөл станциясының бастығы 
Мақсат Жүсіпов.

Суретті түсірген автор

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Қызылорда

Жансая СЫДЫҚБАЙ, 
Шымкент

КӨКЕЙКЕСТІ

Осыған орай, өткен аптада Шымкент жол 
бөлімшесінде теміржол саласының мамандары және 
жергілікті атқарушы билік өкілдері, ІІД органдары, 
көлік прокуратурасы, көліктерді бақылау инспекциясы 
қатысқан көшпелі жиын болып өтті. 

Кеңеске жиналғандар ҚР Индустрия және 
инфрақұрылымдық даму вице-министрі Б.Камалиевтің 
Ақсеңгір-Шамалған өткелінде болған жол апатына 
байланысты хаттамалық шешімін орындау барысын 
талқылады. 

Шымкент магистральдық желі бөлімшесінің ди-
ректоры Марат Оңалов, Жүк тасымалы бөлімшесінің 
(НОДГП-9) бас инженері Әбілқасым Айдаров, НЖС-9 
бас инженері М.Битеміров кеңеске қатысушыларға бір-
лескен көшпелі жиынды екі кезеңнен өткізуді ұсынды. 
Алдымен бірінші кезеңде Шымкент қаласы бойынша 
өткелдер мен қатерлі учаскелерге тексеру жүргізілсе, 
екінші кезеңде облыс бойынша жүргізуді ұйғарды. 
Жергілікті билік пен құзырлы органдардың өкілінен 
құралған жұмыс тобы теміржол мамандарымен бір-
лесіп, өткелдер мен учаскелерді тексеріп шықты. 

Нәтижесінде Шымкент қаласы бойынша 
комиссиялық тексеруде Шымкент-Қызылсай-
Манкент учаскелерінде жаяу жүргіншілерге арналған 

жолағы бар автокөліктер өтетін 5 жол мен 10 жаяу 
жүргіншілер көпірінің құрылысын салу қажеттігін 
анықтады. Аталған телімдер өте қауіпті деп танылған.  
Себебі, дәл осы жерлерде адам басу мен пойыздардың 
шұғыл тежеу оқиғалары жиі тіркелген. Оның ішінде 
екі өткелде көлік кептелісі өте көп болғандықтан жаяу 
жүргіншілер жолағы бар жолды кешіктірмей салу-
ды уақыт талап етіп отыр. Олар: 3294 шақырымдағы 
Шымкент-Қызылсай өткеліндегі 8 пикетте орналасқан 
1 санатты өткел мен Шымкент-Қызылсай өткелінің 9 
пикеттегі 3301 шақырымдағы 2 санатты өткелі.

Осы аталған екі өткелге (3294 км ПК8, 3301км 
ПК9)  жол құрылысы бітпей жатып, Жедел басқару 
орталығының бейнекамерасы мен өтуге тыйым 
салынғаны туралы жол белгілерін, 3301 км ПК 10 
өткелін кеңейтуді кейінге қалдыруға болмайтыны 
және осы аймақтарда өткелдерді қоршау мәселесі 
де сөз болды.  Сондай-ақ, 3294 км 9 пикет пен 3301 
км 8 пикеттегі өткелдердің қарбалас кезіндегі ереже 
бұзушылықтың алдын алу үшін жол полициясының 
жұмысын күшейтуді жалғастыру керектігі де айтылды. 

Сонымен жұмыс тобы бірлесе отырып, төмендегідей 
шешімдер шығарды. НЖС-9 Шымкент қаласы 
әкімдігіне Жедел бақылау орталығының мәліметтері 
бар бейнекамера орнатуын, өткелдерден өтуге тыйым 
салатын жол белгілерін орнатуды, автожолдарға жол 
белгілерін салуды, 3301 км ПК 10 өткелін кеңейтуді, 

КЕЙІНГЕ ҚАЛДЫРУДЫ УАҚЫТ КӨТЕРМЕЙДІ
Алматы облысы Шамалған станциясында орын алған апат талайға 
сабақ болғаны анық. Ал теміржолшылар үшін бұл бұрыннан айтылып 
келе жатқан, таптаурын мәселе екені де жасырын емес. Осыған 
орай, қазіргі таңда еліміздегі барлық теміржол өткелдерін тексеру 
қолға алынып, олардың жұмысын күшейту тапсырылды. 

өткелдерге жол полициясының уақытша бекеттерін 
орнату жөнінде акт қабылдады. ПЧ-53 бекітілген 
тәртіппен 2020-2021 жылғы инвестициялық бюд-
жеттен қоршаулар сатып алуды ұйғарды. 

Қорыта айтқанда, комиссия тобы бірауыздан 
шешім қабылдап, Шымкент-Қызылсай-Манкент 
учаскесіне жаяу жүргіншілер жолағы бар 5 автожол 
мен 10 жаяу жүргіншілер көпірін салу құрылысына 
бюджеттен қаржы бөлуді қарастыру жөнінде Шым-
кент қаласының әкіміне хат жолдады. Себебі, бұл 
–     кейінге қалдыруды уақыт көтермейтін жобалар.   

Суретті түсірген автор
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БЕЗОПАСНОСТЬ

НОВОСТИ

АКТУАЛЬНО

СТРАТЕГИЯ

В Павлодарском отделении ГП подвели итоги осеннего ко-
миссионного осмотра, цель которого – подготовиться к зиме. 
В ходе ревизионного мероприятия комиссия выявила ряд не-
дочетов в работе некоторых хозяйств. В целом же по филиалу 
наблюдается снижение замечаний по сравнению с показателями 
прошлого года. 

Традиционную проверку, стартовавшую еще в сентябре, прошли 
все структурные подразделения и 45 раздельных пунктов. Особое 
внимание ревизоры уделяли состоянию и обеспечению безопасности 
движения поездов, пожарной безопасности, трудовой и производст-
венной дисциплине. По основным станциям и участкам комиссия 
передвигалась на трех служебных вагонах.  

В ходе проверки выявлено 1387 замечаний и недостатков, по НЖС 
– 815 замечаний. Как отметили в отделении, количество недочетов 
значительно снизилось, в прошлом году этот показатель составлял 
1526. Основная доля недоработок – в ТЧ, хозяйстве перевозок, грузо-
вой и коммерческой работы, ПЧ, производственной безопасности и 
экологии. Это некачественное ведение технической документации, 
не на всех станциях проводятся внеплановые технические занятия. 
Что касается экологии, то на некоторых станциях недостаточно 
ведется работа по сбору отдельного мусора. Стоит отметить, что 
полностью к зиме и осеннему комиссионному осмотру подгото-
вились станции, чего нельзя сказать про локомотивные хозяйства. 

Отопительный сезон сегодня стартовал во всех подразделениях 
филиала. В этом вопросе никаких проблем не возникло. 

По итогам осеннего комиссионного осмотра руководство Павло-
дарского отделения ГП провело совещание, на котором разработан и 
утвержден план профилактических и корректирующих мероприятий 
по устранению выявленных замечаний. 

Айдана ЕРТАЙ

ОСНОВА КОНТРОЛЯ

На отдельных участках в разрезе хозяйств 
перевозок длительное время не эксплуатиру-
ются АСК ГЦВ (автоматизированная система                                
контроля грузов и целостности вагонов). К при-
меру, на станции Жанаауыл в связи с отсутствием 
балансодержателя и средств на ремонт устройств 
(оно частично разоборудовано) не приняты меры 
по укомплектованию пунктов коммерческого 
осмотра поездов и вагонов станций Караганда-
Сортировочная, Мойынты и Саяк в достаточном 
количестве материалами и инструментами,               
предусмотренными приложением 1 к правилам 
коммерческого осмотра поездов и вагонов. 

– Не поступают шаблоны, стойки, лебедки, 
скобы, предназначенные для закрывания люков 
полувагонов, – рассказывает главный ревизор 
департамента безопасности движения АО «НК 
«ҚТЖ» по Карагандинскому участку Булатбек 
Альмурзаев. – А также шаблоны для определения 
углов наклона растяжек и проверки крепежных 
реквизитов, фонари, рулетки, переносные рации, 
веревка, топор, гвоздодер. 

С октября 2016 года на станциях Нура и Анар 
тензометрические вагонные весы МП 8300-200 
находятся на консервации, поэтому контрольные 
перевески не производятся. На капитальный ре-
монт весов также требуются средств. 

Как отметил Булатбек Альмурзаев, на станциях 
Мырза, Нура, Кызылжар, Калагир, Жезказган, Ка-
рагайлы, Мойынты, Каражал не введена в эксплу-
атацию система видеонаблюдения   «Смотровая 
вышка» и программное обеспечение «Интеллект» 
(автоматизированная система контроля за гру-
зом и целостностью вагонов в движении), для 
осмотра в коммерческом отношении при приеме 
груза к перевозке на открытом подвижном со-
ставе. Ко всему прочему, не принимаются меры 
по удлинению приемоотправочных путей стан-
ций Жарык, Акадыр, Мойынты, Балхаш. Из-за 
недостаточного путевого развития в пределах 
полезной длины путей не помещаются поезда 
длиной 71 условный вагон. 

Что касается проблемных вопросов по депо 
Караганда, то требуется капитальный ремонт 
ДОБ Акадыр с заменой бытовой техники, сантех-
нических узлов и мебели. Длительное время не 
решается вопрос по проведению капитального 

ПРОБЛЕМЫ НУЖНО УСТРАНЯТЬ
На железнодорожных станциях Карагандинского региона в 
разрезе хозяйств существуют проблемные вопросы, которые 
подлежат незамедлительному рассмотрению и принятию 
мер по их устранению. 

ремонта железнодорожного крана КЖ-561, тре-
буется замена пескораздаточных бункеров и труб 
пескопровода диаметром 76-80 мм.  

– Необходимо усилить профилактическую 
работу по предупреждению выхода скота и по-
сторонних людей на пути, привлекать к ответст-
венности виновных лиц, обеспечить выполнение 
плана строительства изгороди, – подчеркивает 
главный ревизор. – Еженедельно рассматривать 
положение дел с устранением неисправности 
пути, выявляемых в ходе осмотров и проверок 
вагонами-путеизмерителями. Особенно следует 
обратить внимание на неисправности, которые 
вызывают ограничение скорости движения поез-
дов. Важным вопросом является обслуживание 
и содержание элементов рельсовой цепи работ-
никами дистанций пути, сигнализации и связи, 
а также проведение комиссионных осмотров 
устройств СЦБ и связи на станциях. Необходимо 
установить контроль за качественным техниче-
ским обслуживанием устройств электроснабже-
ния для исключения преждевременного выхода 
их из строя, обеспечить выполнение работ по 
плану ППР обслуживания устройств контактной 
сети, ВЛ, а также ведение технической докумен-
тации. 

Особенно следует обратить внимание на обес-
печение качественного обслуживания и содержа-
ния объектов электроснабжения железнодорож-
ной сигнализации, централизации и блокировки, 
а также на проведение комиссионных месячных 
осмотров на железнодорожных станциях, резю-
мировал Булатбек Альмурзаев. 

Светлана МОГАЙ, 
Караганда

(Окончание. Начало на 1 стр.)
На торги были выставлены от 50 до 100% долей 

в непрофильных предприятиях, три из которых – 
ТОО «Бас-Балхаш 2004», ТОО «МАК-Экибастуз», 
ТОО «Рауан Бурабай» – занимались ремонтом и 
техобслуживанием подвижного состава. АО «Центр 
транспортных услуг» и ООО «Региональная фор-
вардная логистика» предоставляли транспортные 
экспедиционные услуги, ТОО «СП «КазЭлектро-
Привод» – производственное предприятие. Также 
на электронных торгах были проданы АО «Ка-
захская академия транспорта и коммуникаций 
имени М. Тынышпаева» и 8 его дочерних орга-
низаций.

Кроме того, 13 компаний реализованы спо-
собом прямой адресной продажи, в том числе 
три компании перешли в собственность стра-
тегических инвесторов –  владельцев техноло-
гий. К примеру, долю ҚТЖ в АО «Локомотив 
құрастыру зауыты» приобрела американская 

компания General Electric; французская ком-
пания Alstom подписала соглашение о покупке 
доли ҚТЖ в совместном предприятии по про-
изводству локомотивов – ТОО «Электровоз 
құрастыру зауыты».

ПО НОВОЙ СТРАТЕГИИ РАЗВИТИЯ
Согласно стратегии развития АО «НК «ҚТЖ» до 

2029 года, утвержденной решением Совета дирек-
торов компании 6 сентября 2019 года, оптимиза-
ция структуры портфеля является важным шагом 
к повышению эффективности деятельности АО 
«НК «ҚТЖ». Реорганизация структуры ҚТЖ, со-
кращение количества юридических лиц, уровней 
управления активами и вывод непрофильных 
активов позволят эффективно перераспределить 
ресурсы для повышения стоимости АО «НК «ҚТЖ» 
и увеличения доходности.

В целях формирования целевой структуры 
активов стратегия предусматривает выве-
дение из группы компаний АО «НК «ҚТЖ»                                                                                                    

28 непрофильных компаний до конца 2029 года.
При этом уже с начала 2019 года выведено 

12 непрофильных компаний, убытки которых 
за 2018 составили более 5 миллиардов  тенге. 
Среди них аэропорт Павлодара, международные 
аэропорты Нур-Султана, Актобе, Атырау, Петро-
павловска, АО «МЦПС «Хоргос», ТОО «Хоргос-Сер-
вис», «Хоргос-Энерго», «Хоргос-Күзет», «Хоргос-
Коммерц», ТОО «Астана Дизель Сервис» и ТОО 
«КТЗЕ Шиппинг Санкт-Петербург».

В настоящее время проводятся мероприятия 
по выведению из группы компаний еще 16 акти-
вов, среди которых вагоностроительные заводы, 
складские терминалы и других.

Вырученные средства от продаж непрофильных 
активов АО «НК «ҚТЖ» направляют на развитие 
инфраструктурных проектов и создание благо-
приятных условий для роста грузопотока через 
территорию страны по международным транс-
портным коридорам.

ГЛАВНЫЙ КРИТЕРИЙ – РЕНТАБЕЛЬНОСТЬ

Костанайский реги-
он с рабочим визитом 
посетил заместитель 
генерального дирек-
тора АО «KTZ  Express» 
Шынгыс Тулеушин. 

В ходе визита он об-
судил вопросы дальней-
шего взаимодействия 
с руководством Кос-
танайского отделения 
грузовых перевозок, а также провел встречу с крупнейшими 
грузоотправителями региона. В ходе встречи, прошедшей в формате 
доверительной беседы, Шынгыс Тулеушин рассказал о предостав-
ляемых ныне действующих услугах, сервисе и планах компании.

В частности, он поведал о перспективном развитии контей-
нерных поездов, за которыми будущее в международном тран-
зите, о новых направлениях и нововведениях в морских пе-
ревозках. Благодаря этому сегодня в компании растет уровень 
транзита по таким направлениям, как Китай, Европа, Иран, Турция,                                                             
Азербайджан и другим. 

Грузоотправители получили информацию о нововведениях, по-
зволяющих быстрее производить  таможенное оформление, пер-
спективах в складской и промышленной логистике, логистическом 
консалтинге. Присутствовавшие узнали много нового о LCL-пере-
возках, экспедировании грузов и многом другом. 

– Наша цель – сделать все для того, чтобы вы могли быстро и эф-
фективно работать, быстро грузить и оформлять вашу продукцию, 
грузы, предоставить для вас максимум услуг. Мы всегда открыты 
для диалога и сотрудничества, готовы выслушать вас и учесть все 
замечания и пожелания в нашей совместной работе, –  обратился 
Шынгыс Тулеушин к грузоотправителям. 

Также он сообщил, что с ноября в Костанае будет действовать 
региональный филиал АО «KTZ  Express» для более оперативной и 
удобной работы с клиентами, что вызвало одобрение со стороны 
грузоотправителей. 

Аслан КУДАБАЕВ, Костанай
Фото автора

ВСЕ ДЛЯ УДОБСТВА 
КЛИЕНТОВ

Главными в системе ведения путевого хозяйст-
ва остаются организационные мероприятия по 
обеспечению бесперебойности и безопасности 
движения поездов. Выполнение этих задач ре-
ализуется на основе систематического надзора 
и контроля состояния объектов путевого хозяй-
ства с выявлением и предупреждением причин, 
вызывающих их неисправности и расстройства, 
выполнением в необходимых объемах и в уста-
новленной технологической последовательно-

сти работ по ремонту и текущему содержанию. 
По итогам работы за 9 месяцев текущего года 
наибольшее количество неудовлетворительных 
километров допущено Актогайской и Алматин-
ской дистанциями пути. Причинами  резкого 
увеличения послужили неисправности второй 
степени по результатам предыдущего промера 
пути, отсутствие очередности выполнения пла-
ново-предупредительных работ.

Средняя оценка по хозяйству пути с начала года 
составила 63 балла при плане 69, выполнение – 109%. 

В целях улучшения плавности хода выполнена 
выправка пути с применением комплекса путе-

 ДЛЯ ПЛАВНОГО ДВИЖЕНИЯ
Для обеспечения безопасного и плавного движения поездов 
с наибольшими скоростями, установленными для данного 
участка, в Алматинском отделении магистральной сети про-
водится комплекс работ по усилению пути.

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

вых машин «Дуомат» на 276,35 километра при 
плане 380, выправлен 171 километр. Эта совре-
менная техника позволила усовершенствовать 
технологию производства работ. 

Стоит сказать, что в арсенале путевого хозяй-
ства имеются все виды путевых машин для вы-
полнения самого широкого круга как отдельных, 
так и комплексных работ, в том числе средства 
для контроля состояния пути. Машины для ре-
монта земляного полотна, для распределения, 
дозировки и перевозки балласта, сварки и шли-
фовки рельсов, средства контроля и диагностики 
состояния пути, для очистки, уборки снега, льда, 
засорителей. В рамках противоаварийных работ 
ведутся шлифовка рельсовых концов, приварка 
рельсовых соединителей, сборка рельсошпаль-
ной решетки, а также сварка плетей бесстыко-
вого пути.

Выполнен капитальный ремонт пути  94,652 
километра на участках Бескольской и Актогай-
ской дистанций пути. 

 – Особое внимание при этом уделяется состоя-
нию рельсов, стыков, стрелочных переводов, кри-
вых участков пути, рельсовых цепей, плавности 
бесстыкового пути. Железнодорожный путь пос-
тоянно находится под воздействием проходящих 
по нему поездов, поэтому всегда должен быть в 
исправном состоянии, – говорит заместитель ди-
ректора Алматинского отделения магистральной 
сети Адиль Дуйсеев.

Произведена работа по усилению станционных 
путей Алматы-1, Алматы-2, Достык и других стан-
ций, раздельных пунктов, уложены старогодние 
железобетонные шпалы в количестве 4468 штук, 
34535 новых деревянных шпал.

Извлекая уроки прошлых зимних периодов 
касательно участка Достык –  Актогай, где снеж-
ный покров порой достигал больших размеров, 
подготовлены снегозащитные щиты, а также ло-
паты и прочий инвентарь для снегоборьбы. Под-
готовлены также служебно-технические здания, 
15 котельных, 14 единиц снегоочистительной и 
снегоуборочной техники. Работники полностью 
обеспечены спецодеждой и обувью.

Фото автора

ЕНПФ

 24 часа в сутки 7 дней в неделю можно при помощи ЭЦП или ИИН 
и пароля зайти в личный кабинет на сайте www.enpf.kz и посмотреть 
свои пенсионные накопления и их доходность. 

ЭЦП, ИИН и пароль от личного кабинета используют и для автори-
зации в мобильном приложении ENPF. Его можно бесплатно скачать 
на любой смартфон или планшет как на базе Android, так и iOS. Для 
удобства пользователей сервис работает на двух языках: казахском и 
русском. 

Для получения общих консультаций по всем вопросам накопитель-
ной пенсионной системы и деятельности ЕНПФ можно позвонить в 
единый call-центр ЕНПФ по номеру 1418 (звонок бесплатный по всему 
Казахстану). За 5 месяцев текущего года операторы фонда ответили 
на 171290 звонков. 

На сайте фонда можно заказать обратный звонок в удобное для себя 
время, направить письменное обращение и задать интересующий 
вопрос, получить консультацию в режиме реального времени. 

Помимо всех перечисленных каналов коммуникаций, пользуется 
популярностью и личный блог председателя правления АО «ЕНПФ» 
Жаната Курманова, где у вкладчиков есть возможность обратиться 
напрямую к руководителю фонда. В январе-мае 2019 года посредством 
данного блога были даны ответы на 114 обращений. 

При помощи сервиса What’sАрp по номеру +7777 000 1418 можно 
написать специалисту фонда и получить интересующую информацию. 
К востребованным услугам можно отнести также и Telegram-bot, с 
помощью которого можно получить мини-выписку или отправить ее 
на адрес электронной почты.  Кстати, при помощи данного сервиса 
возможно восстановить свой пароль от личного кабинета, ознакомиться 
с актуальными новостями и текущими показателями фонда, а также 
найти ближайшее отделение. 

                                                                                          Руслан РАХМЕТОВ

УВАЖАТЬ ЛИЧНОЕ ВРЕМЯ 
ВКЛАДЧИКОВ
Интернет –  активный союзник доступно-
сти, а мобильные приложения –  совре-
менный способ получения информации. С 
появлением новых высокотехнологичных 
средств связи ЕНПФ продолжает улучшать 
дистанционные каналы коммуникаций. На 
сегодняшний день для большинства вклад-
чиков они стали самыми востребованными 
из всех видов обслуживания.
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4 ӘЛЕУМЕТ

БАРМЕНҚҰЛОВ КЕҢЕС ТАҢАТАРҰЛЫ – «Транстелеком» 
АҚ корпоративтік даму жөніндегі атқарушы директоры 
(1 қараша) 

ЖАНИЯЗОВ НҰРЫМ ЛЕПЕСҰЛЫ – «ҚТЖ-Жүк тасыма-
лы» АҚ филиалы – «Алматы ЖТ бөлімшесі» директоры (2 
қараша)

КЕНЖЕБАЕВ МЕЙРАМБЕК СЕРМАҒАНБЕТҰЛЫ – «ҚТЖ» ҰК» 
АҚ филиалы – «Ақтөбе қорғаныс екпе ағаштары дистанци-
ясы» директоры (3 қараша)

АЙТЫМАНОВ БЕРІКБАЙ РЫСБАЙҰЛЫ – «ҚТЖ» ҰК» АҚ 
филиалы – «Маңғыстау магистральдық желі бөлімшесі» 
Бейнеу жол дистанциясының бастығы (4 қараша)

АЙТИШЕВ ҚУАНЫШ ҚАДЫРҰЛЫ  – «ҚТЖ» ҰК» АҚ фили-
алы – «Астана екпе ағаштары дистанциясы» директоры 
(4 қараша)

Қ ұ т т ы қ т а й м ы з !

МЕРЕЙ

Ольга УШАКОВА, 
Оскемен

В ДЕПАРТАМЕНТЕ БЕЗОПАСНОСТИ ДВИЖЕНИЯ АО «НК «ҚТЖ» ДЛЯ ОБЕСПЕЧЕНИЯ БЕЗОПАСНОСТИ ПЕРЕВОЗОЧНОГО ПРОЦЕССА РАБОТАЕТ ТЕЛЕФОН ДОВЕРИЯ 60-63-08

ВЕТЕРАНЫ

2019 –  ЖАСТАР ЖЫЛЫ

ВОКЗАЛ

Аягөз белгі беру және байланыс дистанциясының теміржол-
шылары өндіріске жаңашылдық енгізу бойынша биыл да тың 
көрсеткіштерге қол жеткізді. 

Осыған дейін де экономикалық тиімділікті еселеу мен үнемдеу 
мәселесінде соны жетістіктерге қол жеткізіп жүрген аягөздіктер 
ағымдағы жылдың 9 айы бойынша 6 ұсыныс жасап, оның ішінде 
бесеуі техникалық комиссия тарапынан толықтай мақұлданған. 
Өнертапқыштардың арасында осыған дейін де жаңашылдық енгізуде-
гі ерекше белсенділігімен танылған қызметкерлер көп. Мәселен, 
Аягөздегі ШЧ-30 бас инженері Ерғазы Ережепов пен техникалық 
құжаттандыру инженері Ерсайын Чукеевті атауға болады. 

Ерғазы Айтқазыұлының бастамасымен Аягөз станциясындағы ДСП 
таблосындағы сұлба жұмысын бақылаудың жаңа тиімділігі ойлап 
табылған. ЭЦ-дағы жұмыс барысын жеделдететін бұл шара сынақтан 
сәтті өтіпті. Соның нәтижесінде аягөздік озат рационализаторға 
еңбегіне сай авторлық сыйақы табыс етіліпті.

Сол тәрізді өнертапқыш бас инженердің тәжірибесінен туған 
тағы бірқатар жаңашыл шаралар бүгінде Қапанбұлақ, Нарбота, 
Қарақойтас, Балықтыкөл, Суырлы, Желдіқара тәрізді бірқатар стан-
циялар бойынша қолданысқа еніпті.

Мұнымен қоса, Үшбиік – Еңірекей қумажолы бойындағы импульсті 
рельстік желіні іске қосу сұлбасын электрохимиялық әсерден қорғау 
бойынша жаңашылдық енгізген ШЧ-30 теміржолшылары да арнайы 
бұйрық аясында сыйақылы болған. 

Айта кетерлігі, бір мекемеде жұмыс істейтін екі аягөздіктің осы 
реттегі жалпы еңбектерінің саны 20-дан асады екен. Сондықтан да, 
Нұр-Сұлтан қаласындағы техкомиссияның қарауына «Үздік рацио-
нализатор» атағына ұсынылыпты.  

– Біздің мекемеміз бойынша өндіріске енгізілген жаңашыл-
дықтардың басым көпшілігі қызметкерлердің еңбектерін жеңілдету 
мен экономикалық тиімділікті еселеуге бағытталған. Биыл 5 
ұсыныс толық мақұлданып, өндіріске енгізілді. Тағы бір ұсыныс 
бекітуге жіберілді. Сонымен қатар, жыл сайын өзге бөлімшелердегі 
байланыс дистанцияларынан тағы екі рацұсынысты үлгі ретінде 
күнделікті қызмет барысында қолданысқа енгіземіз, – дейді бұл ретте 
техникалық бөлімнің бірінші категориялы инженері Мейрамгүл 
Ережепова.     

Қазіргі таңда Айдос Жұлдызбаев жетекшілік ететін мекеме өндіріске 
жаңашылдық енгізу жөнінен Семей магистральдық желі мекемелері 
арасында алғашқы орында тұр.

Қуаныш ҚОЖАЕВ, Аягөз    

ӨНЕРТАПҚЫШТАР 
ЕҢБЕГІ БАҒАЛАНУДА

Состязания прошли в 
спортзале подшефной 
школы №22 в железнодо-
рожном микрорайоне «За-
щита». Сами организаторы 
назвали их спортивным 
праздником. В мероприя-
тии участвовали две семьи. 
Охранник стрелковой ко-
манды №29 станции Оске-
мен-1 филиала АО «ВЖДО» 
Нурболат Енсебаев пришел 
на соревнования со своей 
женой, домохозяйкой 
Арайлым Мухамеджановой 
и двумя сыновьями – девя-
тилетний Батыр учится в 
третьем классе, шестилет-
ний Әмір ходит в детский 
сад. К сожалению, две другие команды 
распались по неожиданным причинам. 

Вторую команду представляли работ-
ники АО «Транстелеком» в Усть-Каме-
ногорске Бейбит Ашимханов и Эльмира 
Нуралдинова с десятилетней дочерью 
Айым и шестилетним сыном Алиханом. 
Как рассказала Эльмира Нуралдинова, 
они решили, что все члены семьи при-
дут в синих футболках. Так и сделали, 
кроме Айым. В последний момент де-
вочка решила «разбавить краски» и 
надеть желтую майку. 

Эстафеты были веселыми, задорны-
ми и поднимали настроение. Каждому 
члену семей предлагали наперегонки 
бегать с теннисными ракетками и мя-

Басқосуға Тараз теміржол колледжінің ұстаз-
дары мен студенттері де белсене атсалысты. Бола-
шақ теміржолшылар көрмеде өздерінің қолдан 
жасаған заманауи теміржол жобасын ұсынды. 

Айта кетейік, 2016 жылдан бастап Жамбыл 
жүк тасымалы бөлімшесінің басшылығы арнаулы 

ҮШ СТУДЕНТКЕ ШӘКІРТАҚЫ ТАҒАЙЫНДАЛДЫ
Та р а з  қ а л а с ы н д а 
«Кәсіптік білім. Бизнес. 
Жастар» атты ІІІ Жамбыл 
облыстық еңбек фору-
мы өтті. Аталған алқалы 
жиынға «ҚТЖ – Жүк та-
сымалы» АҚ филиалы – 
Жамбыл жүк тасымалы 
бөлімшесінің директоры 
Берік Ақшалов қатысып, 
білім қуған үш жасқа 
шәкіртақы тағайындап 
қуантты.   

Әсел МҰРАТБЕКҚЫЗЫ, 
Жамбыл

Тоғыз жолдың торабында 
орналасқан станцияда 300-ге 
жуық теміржолшы еңбек етеді. 
Қандыағаш кластан тыс стан-
ция,  құрамында 5 парк бар. 
232 бағыттамалық бұрма бір 
орталықтан басқарылады. Және 
тәулігіне 22-24 жұп пойыз өтіп, 
теміржолдың қайнаған тірлігі 
жүріп жатқан станция жұмысы аса 
қауырт та күрделі. Сондықтан оны 
Сәрсенов сынды нағыз өндіріспен 
біте қайнасқан және жергілікті 
жердің ой-шұқырына дейін бес 
саусақтай білетін нағыз темір-
жолшы ғана тиімді басқара алмақ 
дегенді әріптестері бірауыздан 

мойындайды.
Нұрибай Аманғалиұлы 1956 

жылы 29 қыркүйекте осы топырақта 
дүниеге келіп,  мектеп бітірген соң 
еңбек жолын 1976 жылы Шалқар 
вагон депосында слесарь болып  
бастайды. Бір жылдан соң вагон 
қараушы болып ауысып, одан стрел-
ка бұрушы, станция кезекшісі бо-
лып сатылай өсе береді. Өндірісте 
жүріп білімін де жетілдіру қиынға 
түспеді. 1983 жылы Алматы темір 
жол институтына түсіп,  «Темір жол-
ды пайдалану» мамандығы бойын-
ша бітіріп, жоғары білім алды.  

1986 жылы Ақтөбе жол бөлім-
шесінің Қандыағаш-Никельтау-
Ембі учаскесінің ревизоры болып 
тағайындалып он жыл қызмет 
етті. Сосын ғана Қандыағаш 
станциясына ауысып, алдымен 

ТАРЛАН ТЕМІРЖОЛШЫҒА ҚҰРМЕТ 
Ақтөбе өңіріндегі ең үлкен тораптық станция 
Қандыағашты 17 жыл абыроймен басқарған 
Нұрибай Сәрсеновті кім білмейді?!  Жұмысы 
аса күрделі станцияны тек алдыңғы шепте 
ұстап, өндірістік-қаржылық көрсеткішін өрге 
сүйреген басшыны әріптестері зор құрметпен 
зейнет демалысына шығарып салды. 

станция  кезекшісі, кейін дөңес 
бастығы болып көп жыл еңбек етті.
Тәжірибесі толыса келе бас инже-
нер болып тағайындалып, ауқымды 
тораптық станцияның барлық 
техникалық мәселесін сауатты 
жүргізе білгенінің нәтижесінде 
Қандыағаш аймақтағы алдыңғы 
қатарлы станцияға айналды. 
2002 жыл станция бастығы болып 
тағайындалып, күні бүгінге дейін 
жемісті қызмет атқарды. Кәсіби 
маманның саладағы еңбек өтілі 

тура 40 жылды құрайды. 
Қ а н д ы а ғ а ш  с т а н ц и я с ы 

өндірістік-қаржылық қызметте 
жоғары нәтижелерге қол жет-
кізгені және пойыз қозғалысы 
қауіпсіздігін қамтамасыз еткені 
үшін қатарынан үш жыл – 2009, 
2010, 2012 жылдары «Салалық 
жарыстың жеңімпазы» болды, 
ал Нұрибай Аманғалиұлы «Үздік 
басшы» номинациясын иеленді. 
2004 жылы «Адал еңбегі үшін» ке-
уде белгісімен марапатталды. Ал 
2006 жылы ауданның қоғамдық-
саяси іс-шараларына белсене 
араласқаны және теміржол са-
ласында атқарған көп жылғы 
жемісті еңбегі үшін «Мұғалжар 
ауданының жыл адамы» атағы 
берілді.  2012 жылы «Қазақстан 
Республикасының Тәуелсіздігіне 
20 жыл»  медалімен марапатталды.

Тарлан теміржолшының ерен 
еңбегі осылай өз бағасын алып, 
әріптестері арасында сауатты 
да кәсіби маман ретінде таныл-
ды. Қазақстан темір жолының 
Орталық кеңсесі төріндегі Құрмет 
тақтасының «Yздiк мамандар» 
тізімінде суреті ілулі тұр. 

Барша әріптестері, шәкірттері 
Нұрибай Аманғалиұлына ұзақ 
жылғы еңбегі мен берген тәлім-
тәрибиесіне алғыс айтып, қи-
мастықпен зейнет демалысына 
шығарып салды.     

Суретті түсірген автор

Ардақ ЕРУБАЕВА, 
Ақтөбе

 На карагандинском железнодорожном вокзале 
продолжается масштабная реконструкция.

 В настоящее время на центральном входе добавляют 
колонны и другие архитектурные элементы. Кроме 
того, были расширены оконные проемы, завершается 
установка карнизов.

Как отметил исполнительный директор по вокзаль-
ному хозяйству АО «Қазақстан темiр жолы» Жубан 
Корпебаев, параллельно идет строительство нового 
терминала с надземным переходом на перрон. С его 
слов, все работы будут завершены к середине декабря.

Строительство железнодорожного вокзала находится 
на контроле у акима Карагандинской области Жениса 
Касымбека. Главу региона  интересует вопрос относи-
тельно перевозок внутри региона. 

Женис Касымбек также поручил заняться благо-
устройством привокзальной площади, в том числе 
ремонтом автовокзала. 

  – Должен быть единый ансамбль, – сказал он.
Напомним, железнодорожный вокзал в Караганде 

построили в 1956 году. В последний раз здание капи-
тально ремонтировали 11 лет назад.

Реконструкцию со строительством нового терминала 
начали в 2018-м. Вокзал станет просторнее. Пропуск-
ная способность вырастет в два с половиной раза.

Для удобства пассажиров появятся эскалаторы, до-
полнительные кассы, фуд-корты.  Для людей с ограни-
ченными возможностями предусмотрены подъемники 
и отдельная  комната. После капитального ремонта в 
старой части здания оборудовали комнату матери и 
ребенка. Реконструкция  вокзала продолжается.

                                   Светлана МОГАЙ, Караганда
Фото автора

ЭТО ТАК ЗДОРОВО!

Житель района Сортировка 
Карагандинского региона, ве-
теран Великой Отечественной 
войны Григорий Степенко  на 
днях  получил благодарственное 
письмо от президента Россий-
ской Федерации.  

Бывший сотрудник железной 
дороги имеет немало наград – ор-
ден Славы II степени, два ордена 
Отечественной войны II степени, 
медали «За отвагу», «За боевые 
заслуги», «За победу над Герма-
нией», «За победу над Японией», 
«За освобождение Варшавы», «За 
взятие Кенигсберга», «За боевое 
содружество с Монголией». В 
послужном списке Григория Сте-
пенко также есть 25 юбилейных 
медалей.

В благодарственном письме 
Владимир Путин отметил заслуги 
ветерана и выразил признатель-
ность за мужество и отвагу, за бессмертный подвиг во имя Родины. 

«Искренне гордимся подвигом героев-освободителей, всех, кто про-
шел через невиданные испытания военных лет. Ваш дух не смогли 
сломить ни тяжесть лишений, ни горечь потерь. Вы выстояли – и по-
бедили. Желаю вам здоровья, благополучия и всего самого доброго», 
сказано в послании. 

Много лихих невзгод пришлось пережить ветерану. Мимо него 
пролетали пули, гремели снаряды, на его глазах гибли товарищи, с 
которыми час назад он шел в наступление. 

Во время боя на Курско-Орловской дуге Григорию Петровичу при-
своили звание сержанта и за смелость вручили медаль «За отвагу». Он 
освобождал такие города, как Белгород, Орел, Харьков, Курск, прини-
мал участие в форсировании реки Днепр со стороны Киева, а также 
воевал за Кенигсберг и Варшаву. Во время освобождения Кенигсберга 
получил контузию. В середине 1945 года наступили мирные времена, 
однако ветерана комиссовали лишь в 1949-м.

После войны Григорий Петрович работал в колхозе, а в 1950 году по 
путевке отправился в шахтерскую столицу. Несколько лет проработал 
на цементном заводе в поселке Компанейск. Затем до самой пенсии 
трудился на железной дороге. В 1981 году ушел на заслуженный отдых. 
Однако ветеран не привык сидеть сложа руки. По сей день он занимает-
ся активной общественной деятельностью. Григорий Петрович – член 
Совета ветеранов, он частый гость школы №85. Здесь когда-то учились 
его дети и внуки. Григорий Петрович рассказывает школьниками о 
своей фронтовой жизни и боевых товарищах, которые отдали свои 
жизни за наше мирное светлое будущее. 

                                                                          Светлана МОГАЙ, Караганда
Фото автора 

БЛАГОДАРНОСТЬ ЗА ПОДВИГ

НӘТИЖЕ

Жастар» атты ІІІ Жамбыл облыстық еңбек фо-
румында колледждің сенімді серіктестері – «ҚТЖ 
– Жүк тасымалы» АҚ филиалы – Жамбыл жүк та-
сымалы бөлімшесінің директоры Берік Ақшалов 
білімгерлерді ынталандыру мақсатында тағы да 
3 білім алушыға жалпы көлемі 150 000 теңгені 
құрайтын стипендия табыс етті. 

«Жамбыл өңіріндегі теміржол мамандарын 
даярлайтын бірден-бір оқу орнының 80 жыл-
дан астам тарихы бар. Ал өңірдегі теміржол 
бөлімшесінде колледж түлектерінің 60 пайы-
зы еңбек етуде. Болашақ теміржолшыларды 
дайындауда әлеуметтік серіктестіктердің рөлі 
зор деп ойлаймын. Бірлесіп атқарған жұмыс 
қана оң нәтижесін береді. Колледж ұжымы 
Жамбыл жол бөлімшесімен әріптестігін  мақтан 
тұтады және ұжым басшысы Берік Ақшаловқа 
шексіз алғыстарын білдіреді. Теміржол көлігі 
ел экономикасының күретамыры іспетті 
болғандықтан, сол салаға болашақ қызметкерлер 
дайындау сынды жауапты миссияны атқарып 
отырған біз үшін бұл өте қуанышты жайт», – деп 
пікір білдірді форумға қатысқан Тараз теміржол 
колледжінің қызметкері Жанар Керменбаева. 

Берік Ақшалов оқу орнынан болашақта 
жоғары деңгейдегі білікті, білімді, бәсекеге 
қабілетті, заман талабына сай мамандар 
шығатынына сенім білдіріп, білім алушыларға 
шәкіртақы тағайындау үрдісі алдағы жылдарда 
да жалғасын табатындығын айтты. 

Суретті түсірген автор

СПОРТ

РЕКОНСТРУКЦИЯ 
В РАЗГАРЕ

Веселые конкурсы, приятные призы и грамоты ожидали 
участников соревнований «Папа, мама, я – спортивная 
семья», которые организовал ФСК «Локомотив» среди 
предприятий железной дороги в Усть-Каменогорске. 

чиками, да так, чтобы его не уронить, со 
скакалками, футбольными мячами. Также 
нужно было забить в корзину баскетболь-
ный мяч.  

– Мы считаем, что участие в таких со-
ревнованиях дает заряд бодрости на весь 
день, приобщает к здоровому образу жизни 
и сплачивает семью еще больше, – считает 
Бейбит Ашимханов. 

Вместе с женой и детьми он занял в этом 
спортивном празднике первое место. На 
втором месте – семья Нурболата Енсеба-
ева. Соревнования понравились всем, но 
особенно были счастливы дети. Они бега-
ли, прыгали, гоняли мяч по спортзалу и вне 
всяких эстафет. Это так здорово!

Фото автора

орта білім ошағының 5 студентіне Әулиеатадан 
шыққан атақты теміржолшы Байзақ Пірманов 
атындағы шәкіртақы тағайындаған болатын. Жыл 
сайын колледж қабырғасынан ұшқан 5 түлекке 
осы қаражат салтанатты жағдайда тапсырылып 
отыратын дәстүр қалыптасып үлгерген.  

Бүгінгі өтіп жатқан «Кәсіптік білім. Бизнес. 
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